
IBA acquires Radcal Corporation to expand Medical 
Imaging Quality Assurance offering and strengthen US 

presence  

Highly complementary acquisition continues IBA’s expansion strategy to lead the 

Radiotherapy, Medical Imaging Dosimetry and Quality Assurance markets globally  

Louvain-la-Neuve, Belgium, February 9, 2024 - IBA(Ion Beam Applications S.A., 

EURONEXT), the world leader in particle accelerator technology and a world-

leading provider of dosimetry and quality assurance (QA) solutions, announced 

today it has signed an agreement to acquire all the assets of Radcal Corporation, a 

leader in diagnostic X-ray measurement based in California, USA. Through this 

acquisition, IBA will further strengthen its Medical Imaging Quality Assurance 

offering and its presence in the US market. Closing is expected on February 29, 

2024. The acquisition is expected to be revenue accretive and EBIT positive from 

2024. 

 

Radcal is a pioneer in the X-ray imaging market, having introduced the first 

instrument providing comprehensive measures of X-ray dose with the ability to 

interchange sensors without loss in accuracy, almost 50 years ago. Today, Radcal’s 

systems remain a market leader, generating revenues of approximately USD 6 

million in 2023 and employing 35 people. 

 

The combination of Radcal into IBA’s business will support its continued growth in 

the dosimetry and quality assurance market, giving it an even greater foothold in 

the important US market and expanding its product offering beyond OEM and into 

the clinical setting. Further details of the acquisition were not disclosed. 

 

Olivier Legrain, Chief Executive Officer at IBA, said:“This acquisition strengthens 

our position as a global leader in Medical Imaging Dosimetry and Quality Assurance, 

complementing our leading position in the radiotherapy market and diversifying our 

revenue sources. We see tremendous potential for the combined business both in the 

US and the international market and look forward to working closely with the Radcal 

team to continue the strong growth of its leading offering.” 

 

Jean-Marc Bothy, President of IBA Dosimetry, added: “We are delighted to 



welcome the talented and dedicated Radcal team to IBA group. We are committed to 

providing the very best in medical imaging and radiotherapy quality assurance to our 

customers globally, contributing to our ultimate goal to treat more patients safely. 

Radcal’s growing product offering will enable us to reach new customers in the US 

and expand our presence in the Medical Imaging Quality Assurance market 

internationally. 

  

***ENDS*** 

 

 

About IBA 

IBA (Ion Beam Applications S.A.) is the world leader in particle accelerator 

technology. The company is the leading supplier of equipment and services in 

the field of proton therapy, considered to be the most advanced form of radiation 

therapy available today. IBA is also a leading player in the fields of industrial 

sterilization, radiopharmaceuticals and dosimetry. The company, based in 

Louvain-la-Neuve, Belgium, employs approximately 2,000 people worldwide. 

IBA is a certified B Corporation (B Corp) meeting the highest standards of 

verified social and environmental performance. 

 

IBA is listed on the pan-European stock exchange EURONEXT (IBA: Reuters 

IBAB.BR and Bloomberg IBAB.BB). 

 

More information can be found at:www.iba-worldwide.com 

 

 

For further information, please contact: 

 

IBA 

Soumya Chandramouli 

Chief Financial Officer 

+32 10 475 890 

Investorrelations@iba-group.com  

 

https://go.iba-worldwide.com/e/928513/2024-02-09/bjmxy5/860034994/h/Vtgigph9_TFy5KSAuS5_R7wNnVfpcGkM3hCqSg7syuk


Olivier Lechien 

Corporate Communication Director 

+32 10 475 890 

communication@iba-group.com  

 

For media and investor enquiries: 

ICR Consilium 

Amber Fennell, Lucy Featherstone 

+44 (0) 20 3709 5700 

IBA@consilium-comms.com 
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IBA acquiert Radcal Corporation afin d’élargir son 
offre d'assurance qualité en imagerie médicale et 

renforcer sa présence aux États-Unis. 

 

Acquisition complémentaire en vue de poursuivre la stratégie d'expansion d’IBA 

pour devenir le leader mondial du marché de l’assurance qualité en 

radiothérapie et en imagerie médicale. 

  

Louvain-la-Neuve, Belgique, le 9 février 2024 - IBA (Ion Beam Applications S.A., 

EURONEXT), le leader mondial des technologies d’accélération de particuleset un 

leader de solutions de dosimétrie et d'assurance qualité (AQ), a annoncé 

aujourd'hui avoir signé un accord pour acquérir tous les actifs de Radcal 

Corporation, un leader de la mesure des rayons X d’imagerie de diagnostic basé en 

Californie, aux États-Unis. Par cette acquisition, IBA renforce son offre d'assurance 

qualité en imagerie médicale et sa présence sur le marché américain. La clôture de 

cette acquisition est prévue le 29 février 2024. Les activités de Radcal devraient 

être génératrices de revenus et positive pour le résultat d’exploitation du groupe 

mailto:IBA@consilium-comms.com


dès 2024. 

 

Radcal est un pionnier sur le marché de l'imagerie par rayons X, ayant introduit, il y 

a près de 50 ans, le premier instrument offrant des mesures complètes de la dose 

de rayons X avec la possibilité d'interchanger les capteurs sans perte de précision. 

Aujourd'hui, Radcal emploie 35 personnes et commercialisent des systèmes de 

renommée sur le marché qui ont généré des revenus d'environ USD 6 millions en 

2023. 

 

L’intégration de Radcal au sein des activités d’IBA soutient la poursuite de la 

croissance sur le marché de la dosimétrie et de l'assurance qualité. Elle accroît 

également la présence du groupe sur le marché américain et permet d’élargir l’offre 

IBA de produits OEM et cliniques. Les autres détails de l'acquisition ne sont pas 

communiqués. 

 

Olivier Legrain, Chief Executive Officer d’IBA, a déclaré : « Cette acquisition 

renforce notre position de leader de l'assurance qualité en imagerie médicale, en 

parallèle de notre position de leader des solutions d’assurance qualité en 

radiothérapie, et diversifie nos sources de revenus. Nous voyons un fort potentiel pour 

l'entreprise tant sur le marché américain que sur le marché international, et nous 

sommes impatients de travailler en étroite collaboration avec l'équipe de Radcal.. » 

 

Jean-Marc Bothy, Président d’IBA Dosimetry, a ajouté : « Nous sommes ravis 

d'accueillir l'équipe talentueuse de Radcal au sein du groupe IBA. Nous nous 

engageons à fournir les meilleures solutions d’assurance qualité en imagerie médicale 

et en radiothérapie à nos clients dans le monde entier, contribuant ainsi à notre 

objectif ultime de traiter plus de patients en toute sécurité. L'offre croissante de 

produits de Radcal nous permettra d'atteindre de nouveaux clients aux États-Unis et 

d'étendre notre offre sur le marché international de l'assurance qualité en imagerie 

médicale. » 

  

*** 

 

 



À propos d’IBA 

IBA (Ion Beam Applications S.A.) est le leader mondial dans la technologie 

d’accélération de particules. La société est le principal fournisseur 

d’équipements et de services dans le domaine de la protonthérapie, considérée 

comme la forme la plus avancée de radiothérapie disponible aujourd'hui. IBA est 

par ailleurs un acteur de premier plan dans les domaines de la stérilisation 

industrielle, de la radiopharmacie et de la dosimétrie. L’entreprise, basée à 

Louvain-la-Neuve, en Belgique, emploie environ 2000 personnes dans le 

monde. IBA est une entreprise certifiée B Corporation (B Corp) qui répond aux 

plus hauts standards de performance sociale et environnementale. 

 

La société est cotée à la bourse paneuropéenne EURONEXT. (IBA: Reuters 

IBAB.BR and 

Bloomberg IBAB.BB). 

 

Pour plus d’informations : www.iba-worldwide.com 

 

Pour plus d'informations, contacter : 

IBA 

Soumya Chandramouli 

Chief Financial Officer 

+32 10 475 890 

Investorrelations@iba-group.com 

 

Olivier Lechien 

Corporate Communication Director 

+32 10 475 890 

communication@iba-group.com 
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